



တၢ်ကစီၣ်အဖုၣ်

လၢယုၤလံ ၂၈သီ, ၂၀၁၅ နံၣ်/ KHRG လံာ်ကတြၢၢ်နီၣ်ဂံၢ်-15-8-NB1

တၢ်ဖိၣ်ဆူၣ်ဒီး တၢ်မၤပျံၤမၤဖး ဖဲကိးတရံးကီၢ်ဆၣ်, န့ၣ်ယၢ်ကီၢ်ရၢၢ်, လၢအ့ၣ်ဖြၣ် ၂၀၁၄ နံၣ်တုၤ လၢမုၤ ၂၀၁၅ နံၣ်

တၢ်ကစီၣ်အဖုၣ်တဘျီအံၤဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဘၣ်ယးတၢ်ဖိၣ်ဆူၣ်ဒီး တၢ်မၤပျံၤမၤဖးဖဲ ဘ... သဝီ, ကျီခဲကရၢၢ်, ကိးတရံးကီၢ်ဆၣ်, န့ၣ်ယၢ်ကီၢ်ရၢၢ်ဖဲ လၢအ့ၣ်ဖြၣ် ၂၀၁၄ နံၣ်ဒီး လၢမုၤ ၂၀၁၅ နံၣ်အဘၣ်စၢၤန့ၣ်လီၤ. ဖိသမုၣ်ဖိလၢ ဘ...သဝီ,သးနံၣ်အိၣ် (၁၇) နံၣ်တဂၤလၢအမံၤမုၢ်ဝဲ နီၣ်အ... ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲ ဖဲအသးနံၣ်အိၣ် ၁၆ နံၣ်အခါအဝဲဘၣ်တၢ်ဖိၣ်ဆူၣ်အီၤလၢ ဖါကျီၤအဲၣ် သးနံၣ်အိၣ် ၂၆နံၣ် အိၣ်ဒီးအဖိခံၣ်လံၤန့ၣ်လီၤ.ဒီး အဝဲပိာ်မုၣ်အံၤတၢ်ဖိၣ်ဆူၣ်အံၤဝံၤအလီၢ်ခံတယံာ်ဘၣ်န့ၣ်အဟုးအသး အိၣ်ထီၣ်ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ. နီၣ်အ... ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢစီၤဖါကျီၤအဲၣ်ဖိၣ်ဆူၣ်အီၤဖဲအဟံၣ် ဖဲအမိလၢတၢ်ကွၢ်ဖိအီၤတဂၤဒီး အကျီ ဟးထီၣ်ဝဲလၢတၢ်ချၢခါန့ၣ်လီၤ. ဖဲနီၣ်အ... သ့ၣ်ညါဝဲလၢအဒၢထီၣ်ဝဲဒီး ဟံၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်ဂုၢ်လၢသဝီခိန့ၣ်တဖၣ်အအိၣ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်သဝီခိန့ၣ်တဖၣ်တဟံးဂုၢ်ဝီဒီး အဝဲသ့ၣ်န့ၣ်ဝဲလၢနီၣ်အ... မုၢ်ပုၤလၢအခိၣ်န့ၣ်တမၤတၢ်အါအါဘၣ်တဂၤအခိၣ်န့ၣ်လီၤ. စီၤဖါကျီၤအဲၣ်လၢတၢ်ဖိၣ်ဆူၣ်အဖိခိၣ် တဟံးမုၢ်ဒါဘၣ်ဒီး အဝဲဂုၢ်လိာ်ဝဲလၢတမုၢ်အီၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ. စီၤဖါကျီၤအဲၣ်စံးဝဲလၢ ပုၤ ဖိၣ်ဆူၣ်တၢ်မုၢ်ဝဲနီၣ်အ... အကျီလၢတၢ်ကွၢ်ဖိအီၤတဂၤ လၢအကိးဝဲလၢစီၤက... န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဟံၣ်ဖျါဖုၣ်ကိးဝဲအံၤစ့ၣ်ကိးဟံၣ်ဖျါ ထီၣ်စ့ၣ်ကိးဝဲလၢ သဝီဖိတဖၣ်အတၢ်ထံၣ်လၢနီၣ်အ... တဂၤအဖိခိၣ်ဒီး ပုၤလၢအတုၤဘၣ်တၢ်တဂၤအဟံၣ်ဖိယီဖိလၢအကွၢ်ဖိ အီၤတဖၣ် မၤက့ၤဝဲဝဲတၢ်ဂုၢ်ဝံၤအလီၢ်ခံန့ၣ်လီၤ. ဖဲလၢမုၤဘူးကလၢာ် ၂၀၁၅ နံၣ်တုၤဒီး တၢ်ဂုၢ်ဝဲအံၤဘၣ်တၢ်က့ၤအိးထီၣ်က့ၤ အိးဒီး တၢ်ယုၤထံၣ်သ့ၣ်ညါလၢတၢ်ဂုၢ်ဝဲအံၤအဖိခိၣ်စးထီၣ်ကဒါက့ၤဝဲန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂုၢ်ဝဲအံၤဘၣ်တၢ်က့ၤအိးထီၣ်ကဒီးအိးခဲ အံၤခိဖျိ ကညီပိာ်မုၣ်ကရၢၢ်, ကရၢၢ်ခိၣ်န့ၣ်တဖၣ် ဒီးခဲအံၤတၢ်ဂုၢ်ဝဲအံၤဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်လီၤက့ၤအီၤလၢ ကညီဒိကလုာ်ပၤကီၢ်သး KNPF အစုပုၤလၢတၢ်ကမၤက့ၤတၢ်ယုၤထံၣ်သ့ၣ်ညါဆူၣ်ညါတပတီၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.¹

ဖဲလၢအ့ၣ်ဖြၣ် ၁၂ သီ ၂၀၁၄ နံၣ်, ပိာ်မုၣ်ဖိ ၁၆ နံၣ်တဂၤအမံၤမုၢ်နီၣ်အ... အိၣ်လၢဘ... သဝီ,ကျီခဲကရၢၢ်, ကိးတရံးကီၢ်ဆၣ်, န့ၣ်ယၢ်ကီၢ်ရၢၢ်တဂၤဘၣ်တၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်လၢ အဝဲဘၣ်တၢ်ဖိၣ်ဆူၣ်အီၤခိဖျိစီၤဖါကျီၤအဲၣ်ဒီးအဝဲဒၢထီၣ်ဝဲခိဖျိတၢ်ဖိၣ်ဆူၣ် အ ယိန့ၣ်လီၤ. ခဲကနံၣ်အံၤနီၣ်အ... သးနံၣ်အိၣ်ဝဲ ၁၇ နံၣ်လံးဒီး အိၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲဖိတဂၤလံၤန့ၣ်လီၤ. အီၤဖါကျီၤအဲၣ်တဟံးမုၢ်ဒါ လၢတၢ်ကဲထီၣ်သးဝဲအံၤဘၣ် ဘၣ်ဆၣ်သန့ၣ်က့ၢ်နီၣ်အ... ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢသဝီသးပုၤတဖၣ်အအိၣ် ဖဲအဝဲသ့ၣ်ညါလၢအဝဲဒၢ ထီၣ်ဝဲခါန့ၣ်လီၤ. နိသဝီသးပုၤတဖၣ်ဒီးသဝီဖိအဂၤတဖၣ်န့ၣ်ဝဲလၢနီၣ်အ... ခိၣ်န့ၣ်တမၤတၢ်ဂုၢ်ဝဲဘၣ်အယိဒိအဝဲသ့ၣ်တဟံး

¹တၢ်ကစီၣ်အဖုၣ်အံၤဘၣ်တၢ်ကွၢ်အီၤအီၤလၢ KHRG ဝဲဒၢပုၤမၤတၢ်ဖိ ဒီး ဒီးသန့ၤထီၣ်အသးလၢ တၢ်ဂုၢ်တၢ်ကျိၤလၢ အယဲခိဖျိသးလၢ လီၢ်ကဝီၤပုၤမၤသကိးတၢ်ဖိဖဲ န့ၣ်ယၢ်ကီၢ်ရၢၢ် လၢအဘၣ်တၢ်န့ၣ်လိအီၤလၢ လၢကမၤနီၣ်မၤယၢ်ဝဲလီၢ်ကဝီၤပုၤဂုၢ်ဝီခွဲးယၢ်တၢ်အိၣ်သးတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်ကမၤဂ့ၤထီၣ် KHRG အကျိၤအကျဲတဖၣ်ဖျိဖျိဖျါဖျါ ကဂ့ၤထီၣ်အဂီၢ်ဒီး နိသိးကန့ၢ်အါထီၣ် တၢ်ဆဲးကျိးအတၢ်လဲၤခိဖျိတဖၣ် လီၤလီၤဒၣ်ဝဲဒီး သဝီဖိလၢကီၢ်ပယီၤထးခိတကပၤအတၢ်ထံၣ်တၢ်ဆိကမိၣ်တဖၣ် ဒီးနိ KHRG အတၢ်ပညိၣ်အိၣ်ဝဲအသိး လၢကတီၣ်ထီၣ် တၢ်ကစီၣ်လၢဒီးန့ၣ်ဘၣ် လၢပျီပုၤတဖၣ်ခဲလၢာ် ဖဲဘၣ်တၢ်မၤအီၤဒီးအကျိၤအကျဲအိၣ်ဝဲအသိးဝံၤဒီး တၢ်ကျိၣ်ထံၣ်အီၤ ဒီးတၢ်ကွၢ်ကဒါက့ၤ ပုၤလၢအတုၤဘၣ်တၢ်အဂၤအတၢ်ဘၣ် တၢ်ဘၢအဂီၢ်ဒီး ဘၣ်တၢ်မၤဘၢအဂ့ၢ်အကျိၤလၢအကါဒိၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. လံာ်ဟံၣ်ဖျါလၢအဘူးအတၢ်အ ဂၤတဖၣ် ဘၣ်တၢ်နီၤဖးလီၤဆူၣ်တၢ်ကစီၣ် အကလုာ် တၢ်ဂုၢ်တၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲ ဒီးအနံၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. မုၢ်ဘၣ်သးဖးအါထီၣ် တၢ်ဂုၢ်အဂၤ လၢအဘၣ်ထွဲလိာ်သးတဖၣ်တခါစ့ၣ်စ့ၣ်အဂီၢ် ဝံသးစ့ၤကွၢ်ဘၣ်လၢ KHRG တၢ်ကစီၣ်သန့တက့ၢ်.

န့ဂ်ဝီလီတံာ်လီၤဆဲးဒီးတုၤလီၤတီၤလီၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ. တံာ်ဂ့ၢ်ဝဲအံၤဘၣ်တံာ် က့ၤအိၣ်ထီၣ်က့ၤအိၣ်ခိဖျိ ကညီပိာ်မုၢ်ကရၢဒီး ခဲအံၤတံာ်ဆဲးယုသ့ၣ်ညါဝဲတံာ်ဂ့ၢ်တံာ်ကျိၤအဖၢဒီးန့ၣ်လီၤ.

တံာ်ဖိၣ်ဆူၣ်ကထီၣ်သးတံာ်လီၤဖဲနီၢ် အ... ဟံၣ်ပူၤဒီး ဒီးပုၤတုၤဘၣ်တံာ်ဟံၣ်ဖျိထီၣ်ဝဲအသိး အဝဲဘၣ်တံာ်ဖိၣ်ဆူၣ်အိၣ်လၢ စီၤဖျိက့ၤအဲၣ် လၢအဖိအိၣ်လံၣ်လံၣ်တဂၢၤန့ၣ်လီၤ. နီၢ်အ... ဟံၣ်ဖျိထီၣ်ဝဲလၢအဝဲဘၣ်တံာ်ဖိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ဖဲဒီးကိပူၤဖဲအဝဲဖူ အနးခါ(ပယီၤကျိၣ်)ဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဝဲတံာ်ဖိၣ်ဆူၣ်ကတီၢ် အဝဲပိာ်မုၢ်ဖိဖဲဒဲးန့ၣ်ဆူၣ်ယုဒီးယကတဲဘၣ်ယမိန့ၣ်လီၤ. ဒီးနီၢ်အ...စံးဝဲအသိး ဖါက့ၤအဲၣ်စံးဝဲလၢ “န့ၣ်မုၢ်ကိပုၤန့ၣ်ယကစဲးန့ၣ်လၢဒီ”န့ၣ်လီၤ. ဒီးအဝဲပိာ်မုၢ်ကျဲးစးပတုာ်ဝဲပိာ်ခွါဝဲ န့ၣ်ဒီးစံးဝဲလၢ “န့ၣ်မုၢ်ဖိၣ်ဆူၣ်ယုန့ၣ်ယကတီၢ်န့ၣ်လီၤ.” ဒီးပိာ်ခွါတဂၢၤစံးဆၢကဒါက့ၤလၢ “ဘၣ်နီၣ်တမံၤဘၣ် တမုၢ်လၢ နကဒါထီၣ်ဘၣ်”န့ၣ်လီၤ. ဒီးတံာ်ဟံၣ်ဖျိတုၤအသိးတံာ်ဖိၣ်ဆူၣ်ဝဲဒီးအဝဲမံၤနီၣ်ဝဲလၢသၣ်လၣ်ပူၤဖဲပိာ်မုၢ်ဖိအကိစီၤစ... အမိ လၢအကွၢ်ဖိအိၣ်တဂၢၤဟဲက့ၤဝဲလၢဟံၣ်အခါန့ၣ်လီၤ. ဒီးအဝဲသ့ၣ်ထံၣ်ဝဲလၢပိာ်ခွါဝဲန့ၣ်မံၤနီၣ်ဝဲလၢသၣ်လၣ်ပူၤဒီး တသ့ၣ်ညါဝဲ လၢအဝဲဖိၣ်ဆူၣ်တုၤအဝဲပိာ်မုၢ်ဝဲဘၣ်န့ၣ်လီၤ. နီၢ်အ... ဟံၣ်ဖျိထီၣ်စ့ၢ်ကိးဝဲလၢ ဝဲဖါက့ၤအဲၣ်ဖိၣ်ဆူၣ်အိၣ်အခါအဝဲပိာ်ခွါ တမုၢ်သးဘၣ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲပိာ်မုၢ်ဟံၣ်ဖျိထီၣ်ဝဲလၢ တချုးတံာ်ကထီၣ်သးဒီးအံၤဝဲအဝဲ ပိာ်ခွါဖိၣ်ဆူၣ်တုၤအိၣ် ၃ ဘျီလံၣ်န့ၣ် လီၤ. လၢဆၢကတီၢ်အဂၢၤစ့ၢ်ကိးအိၣ်ဒီးဝဲလၢ အဝဲပိာ်ခွါဟဲဒီးက့ၣ်လၢကဖိၣ်ဆူၣ်ပိာ်မုၢ်ဖိဖဲအကိဒီးအမိလၢတံာ်ကွၢ်ဖိအိၣ် တဂၢၤဟးထီၣ်မၤတံာ်အခါန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ် ပိာ်မုၢ်ဖိဟးဆဲးဝဲ တချုးလၢပိာ်ခွါဝဲန့ၣ်ဟဲဒီးတထံၣ်အိၣ်ဒီးဘၣ်အခါန့ၣ်လီၤ. ဝဲပိာ်မုၢ်ဖိဘၣ်တံာ်ဖိၣ်ဆူၣ်အိၣ်သိသိအခါ အဝဲတတဲဘၣ်ပုၤနီၣ်တဂၢၤဘၣ်ခိဖျိအဖဲဆဲးဆဲးဝဲယိန့ၣ်လီၤ. ဒီးတံာ်ကထီၣ်သးအ ဘျီအါထီၣ်ဒီး ပိာ်မုၢ်ဖိအထီၣ်ဝဲဒီးဆၢတဲာ်ဝဲလၢကတဲဘၣ်အမိန့ၣ်လီၤ. ဝဲအဝဲပိာ်မုၢ်အမိလၢတံာ်ကွၢ်ဖိအိၣ်တဂၢၤဒီး သဝီဖိ အဂၢၤတဖၣ်သ့ၣ်ညါဝဲတံာ်ဂ့ၢ်အံၤဒီး သံကွၢ်ဝဲစီၤဖါက့ၤအဲၣ်ဒီး အဝဲဂ့ၢ်လိာ်ဝဲလၢနီၢ်အ... ဒီးအသဝီဖိအဂၢၤတဖၣ်အဖဲညါဒီး စံးဝဲလၢသါကထံးနီၣ်အ... ခိၣ်ဒီးဟံၣ်ထုၣ်လၢမၤဘၣ်ဒီးသါလၢကပီၤယိန့ၣ်လီၤ. ဒီးအဝဲစံးစ့ၢ်ကိးဝဲလၢ နီၣ်အ... န့ၣ်ဘၣ် တံာ်ဖိၣ်ဆူၣ်အိၣ်လၢအကိက... လၢတံာ်ကွၢ်ဖိအိၣ်အဂၢၤလၢအအိၣ်ဒီးအိၣ်လၢဟံၣ်တဖျါပူၤန့ၣ်လီၤ. ဒီးဖဲကညီဂ့ၢ်ဝဲဒီးယာ် ကရုးပုၤမၤတံာ်ဖိ ဒီးန့ၣ်ဘၣ်ဝဲတံာ်ဂ့ၢ်အံၤဒီးဟံၣ်ဖျိထီၣ်ဝဲတံာ်ဂ့ၢ်ဝဲအံၤလၢကရၢခိၣ်န့ၣ်တဖၣ် ခိဖျိတံာ်ကထီၣ်သးအံၤတံာ်တဟံး ထီၣ်ဖိၣ်ထီၣ်ဒီးကွၢ်ထွဲအိၣ်တုၤလီၤတီၤလီၤဘၣ်အယိန့ၣ်လီၤ.

အဝဲန့ၣ်ဝဲဒီးအဝဲသ့ၣ်တဖၣ်ယုထီၣ်ဝဲကညီပိာ်မုၢ်ကရၢကရၢလၢက မၤဝဲတံာ်ယုထီၣ်သ့ၣ်ညါလၢတံာ်ကထီၣ်သးဝဲအံၤအဖိ ခိၣ်န့ၣ်လီၤ. ဒီးပုၤထၢတံာ်ကစီၣ်ဖိဟံၣ်ဖျိထီၣ်ဝဲသိး နီၢ်အ... န့ၣ်ခဲကနံၣ်အံၤဒီးန့ၣ်တံာ်ကူၤစါယါဘျါလၢတံာ်ဖိၣ်ဆူၣ် ဒီးတံာ်အိၣ် ဖျါဖိတံာ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ခွါအဂီၢ်ဖဲနီၣ်ဖိဒဲးကဝီၤဒီး တံာ်ဂ့ၢ်ဝဲအံၤခဲကနံၣ်အံၤဘၣ်တံာ်ဟ့ၣ်လီၤက့ၤအိၣ်လၢ ကညီဒီကလုာ်ပၤကီၢ် သး န့ၣ်လီၤ.



တံာ်ဂီၤဝဲအံၤဟံၣ်ဖျိထီၣ်ဝဲလၢနီၢ်အ...လၢဘၣ်တံာ်ဖိၣ်ဆူၣ်အိၣ်လၢစီၤဖါက့ၤအဲၣ် န့ၣ် လီၤ. နီၢ်အ... ဘၣ်တံာ်ဟံၣ်ဖျိထီၣ်အိၣ်ခိဖျိသဝီသးပုၤဒီးသဝီဖိအဂၢၤတဖၣ် လၢအမုၢ် ပုၤလၢအခါန့ၣ်တမၤတံာ်ဂ့ၢ်ဘၣ်တဂၢၤန့ၣ်လီၤ. ကညီဂ့ၢ်ဝဲဒီးယာ်ကရၢပုၤထၢတံာ်ကစီၣ်ဖိလၢအလဲထံၣ်လိာ်သးဒီးအိၣ်တဂၢၤ နာ်ဝဲ လၢနီၢ်အ... တမုၢ်ပုၤလၢအခါန့ၣ်တမၤတံာ်ဂ့ၢ်ဘၣ်တဂၢၤန့ၣ်လီၤ. ဝဲတံာ်မၤအသး ဒီးအိၣ်အခါအဝဲသးန့ၣ်အိၣ် ၁၆ န့ၣ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲအိၣ်လၢန့ၣ်ပုၤဟံၣ် ကီၢ်ရှၢ, ကိး တရဲးကီၢ်ဆၣ် ၁... သဝီန့ၣ်လီၤ. [တံာ်ဂီၤ: KHRG]

နီၢ်အ... အမိလၢတံာ်ကွၢ်ဖိအိၣ်တဂၢၤစံးဝဲလၢ “ယကွၢ်ဖိန့ၣ်နီၢ်အ...ဝဲလၢအသးန့ၣ်အိၣ်ခဲန့ၣ် အခါအမိနီၢ်ကီၢ်သံလံးဒီးအပါ နီၢ်ကီၢ်အိၣ်ဝဲဒၣ် လၢယါကီၢ် န့ၣ်လီၤ. ဝဲတံာ်ဖိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ကတီၢ် အခါအဝဲသးန့ၣ်အိၣ်ဝဲ ၁၆ န့ၣ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲ ဒိၣ်ထီၣ်လၢတံာ် ကီၢ်တံာ်ခဲအပူၤ အဝဲဘၣ်တံာ်မၤ န့ၣ်အိၣ် ဘၣ်တံာ်စၢလီၤဝဲအိၣ်ဒီးတၢၤလီၤလၢ ထံကျိဖဲအနီၢ်ဆဲးအခါတချုးလၢယကွၢ်ဖိအိၣ်ဒီး ဘၣ်ခါန့ၣ်လီၤ. ဝဲယဟံးန့ၣ်အိၣ်အခါအဝဲန့ၣ် အုၣ်ဒီတဂၢၤအအိၣ်ဒၣ်ထဲဟၢဖါတဖျါန့ၣ်လီၤ .(တချုးသံ)အမိနီၢ်ကီၢ်စံးဝဲလၢ တံာ်ယါထီၣ် အိၣ်လံးဒီး အဝဲဟးယုအိၣ်တံာ်လၢမုၢ်န့ၣ်န့ၣ် လီၤ. ဝဲယက့ၤကိးက့ၤအိၣ်လၢဟံၣ်တဘျီယုဒီး အိၣ်အိၣ်တံာ်အိၣ်ဘျဲ ဘျဲဒီးအဝဲမံၤမုၢ်ဝဲဒၣ်န့ၣ် လီၤ .ဒီးယတထံၣ်တံာ်ယါတံာ်ပျါတံာ်ဟူးတံာ်ဂဲၤ နီၣ်တမံၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ယကွၢ်ဖိအိၣ်လၢအနီၢ်စံးခါ လၢ တံာ်ကီၢ်တံာ်ခဲအကျိ ဒီးခဲအံၤအခိၣ်ထီၣ်ဒီး

ဘၣ်တံာ်မၤဆူၣ်အိၣ်ဒီး ယသးတမုၢ်နီၣ်တစဲးဘၣ်န့ၣ်လီၤ.” အဝဲစ့ၢ်ကိးဟံၣ်ဖျိထီၣ် စ့ၢ်ကိးဝဲလၢတုၤလၢခဲအံၤဘၣ်ယးတံာ်ဖိၣ် ဆူၣ်တံာ်ဂ့ၢ်တံာ်တမၤစၢၤအိၣ်နီၣ်တမံၤဒီးဘၣ် အိၣ်ဒၣ်ထဲ ကညီပိာ်မုၢ်ကရၢလၢနီၣ်ဖဲ ကဝီၤလၢအဟ့ၣ်အိၣ်တံာ်မၤစၢၤဖဲအလဲ လၢဒဲးကဝီၤခါန့ၣ်လီၤ.

ဖဲအမိလၢတၢ်ကွၢ်ဖိအိၤတၢ်ထံၣ်လိာ်သးဒီးစိၤဖါကွီၤအဲၣ်အနီၤလၢကတဲသကိးဝဲလၢတၢ်ကဲထီၣ်သးဒီးအဖိမုၢ်အခါ ဖါကွီၤ အဲၣ်အနီၤပၤဖျါ ထီၣ်ဝဲဒၣ်လၢ “ယးဒုၤခါမ့ၢ်ဟဲက့ၤယကသံကွၢ် ယးဒုၤခါဘၣ်ပးတၢ်ဂ့ၢ်တခါအံၤ ဒီးမ့ၢ်တဲလၢတမ့ၢ်သါ ဘၣ်ဒုၤယကလဲၤကိးပၤနီၢ်အ... တထံၣ်” နီၢ်အ... အမိစံးကဒီးလၢ ဖါ ကွီၤအဲၣ်အနီၤတဲသါလၢသါကလဲၤထံၣ်လိာ်သး ဒီးစိၤ... (ဘုဒီးကသံၣ်သရၣ်) ဒီးကဟဲက့ၤစိၣ်ဝဲကသံၣ်လၢအိၣ်ဒီးဘီသိၣ် တၢ်ပနီၣ်န့ၣ်လီၤ. ဒီးအဝဲတဲယၤလၢ ဖံးဒုးအိၣ် ကွၢ်အိၤကသံၣ်တခါအံၤဒီး ယက့ၤစံးဆၢကဒါက့ၤလၢ ယဒုးအိၣ်အိၤတဘျီ ဘၣ် ဒီးအနီၤတဲဝဲလၢ ဒုးအိၣ်အိၤကသံၣ်ဝဲအံၤ လၢကအိၣ်လီၤတဲၣ်အဖိအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ ဒီးအဝဲအံၤတဘျီဒိဝဲနီၢ်အ... ဘၣ်န့ၣ် လီၤ ဒီးယက့ၤစံးဆၢကဒါက့ၤလၢ ဖိသၣ်န့ၣ် အဟူးလၢဟၢဖၢပူၤလဲၤ ယဒုးအိၣ်အိၤကသံၣ်ဝဲအံၤတဘျီဘၣ်န့ၣ်လီၤ.”

ကညီၣ်ဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရူၢ် ပုၤထၢတၢ်ကစီၣ်ဖိပၤဖျါထီၣ်ဝဲလၢ နီၢ်အ... ဘၣ်တၢ်သ့ၣ်ညါအိၤလၢအခိၣ်န့ၣ်တမၤတၢ်ဂ့ၢ်ဂ့ၢ်ဘၣ်န့ၣ် လီၤ. ပုၤထၢတၢ်ကစီၣ်ဖိန့ၣ်ဝဲလၢနီၢ်အ... တမ့ၢ်ပုၤလၢအခိၣ်န့ၣ်တ မၤတၢ်ထဲန့ၣ်ညါတၢ်ဂ့ၢ်ဘၣ် မ့ၢ်လၢအဝဲပုၤတၢ်ဖိတၢ်လံၤ ဟဲက့ၤစိၣ်ဝဲစ့ဒိက့ၤလၢအဘၣ်ဒီး တဲက့ၤဝဲတၢ်ကဲထီၣ်သးဒီးအိၤတဖၣ်သ့ဒီးဘၣ်က့ၤဝဲဂ့ၢ်ဂ့ၢ်ပုၤလီၤန့ၣ်လီၤ.